
 
 

 

 
 

CRÒNICA DEL PLE EXTRAORDINARI DEL 28 DE JUNY 
DE 2023 
 
1.- Donar compte dels Decrets d’Alcaldia.   
 
El Ple va donar compte dels Decrets d’Alcaldia de designació de la Junta de Govern Local, de 
nomenament de Tinents d’Alcalde i de delegacions específiques.  
 
El Decret 754 resolt que la Junta de Govern Local, sota la Presidència de l’Alcalde, estigui integrada 
pels següents Regidors: 

- Mariona Pedrerol 
- Fran Sánchez 
- Lourdes Estéfano  
- David Morales  
- Lourdes Martín 

i que correspondrà a la Junta de Govern Local l’assistència a l’Alcalde en l’exercici de les seves 
atribucions i les següents atribucions delegades: 

- Aprovar l’oferta pública d’ocupació, d’acord amb el pressupost i la plantilla aprovats pel Ple, i 
aprovar les bases per a les proves de selecció del personal i dels concursos de provisió de llocs 
de treball i distribuir les retribucions complementàries que no siguin fixes ni periòdiques. 

- Sancionar les faltes de desobediència a l’autoritat de l’Alcalde o per infracció de les Ordenances 
municipals, a no ser que aquestes facultats fossin atribuïdes a altres òrgans. 

- Contractar obres, subministres, serveis, gestió de serveis públics, els contractes administratius 
especials i els contractes privats sempre que la seva quantia no excedeixi del 10% dels recursos 
ordinaris del pressupost, ni, en cap cas els 6 milions d’euros; incloses les de caràcter plurianual 
quan la seva durada no sigui superior a quatre anys, sempre que l’import acumulat de totes les 
seves anualitats no superi ni el percentatge indicat, referit els recursos ordinaris del pressupost 
del primer exercici ni la quantia assenyalada. 

- L’adjudicació de concessions sobre béns de l’Ajuntament i l’adquisició de béns immobles i drets 
subjectes a la legislació patrimonial quan el seu valor no superi el 10 per cent dels recursos 
ordinaris del Pressupost, ni els 3 milions d’euros, així com l’alienació del patrimoni que no superi 
el percentatge ni la quantia indicats. 

- L’aprovació dels projectes d’obres i de serveis quan sigui competent per la seva contractació o 
concessió, i estiguin previstos en el pressupost. 

 
El Decret d’Alcaldia 755 resolt nomenar Tinents d’Alcalde als Regidors següents, integrants de la Junta 
de Govern Local, i encomanar-los, en primer lloc, les funcions de substituir l’Alcalde per ordre de 
nomenament, en supòsits de vacant, absència o malaltia, i encarregar-los les 
següents funcions delegades:  
 

- Primera: Mariona Pedrerol, delegació en matèria de Salut comunitària, de 
Medi ambient i canvi climàtic i de Transport públic i mobilitat. 

- Segon: Fran Sánchez, delegació en matèria d’Educació, de Gent gran i de 
Residus. 

-  



 
 

 

 
- Tercera: Lourdes Estéfano, delegació en matèria de Territori i obres públiques i de Companyies 

de serveis. 
 
El Decret d’Alcaldia 756 efectua les següents delegació en benefici dels següents regidors: 
 

- Regidor David Morales, delegació en matèria de Comunicació, de Cultura i d’Infància i joventut. 
- Regidora Lourdes Martín, delegació en matèria d’Acció Social, d’Igualtat, Gènere i LGTBI, 

d’Habitatge i de Cooperació i migració. 
- Regidor Marc Palet, delegació en matèria de Promoció econòmica i d’Esports. 
- Regidora Feli Romero, delegació en matèria de Cohesió social i participació ciutadana, d’Atenció 

a la ciutadania i de Transparència. 
 
2.- Aprovació de la periodicitat de les sessions del Ple.   
 
El Ple va aprovar celebrar sessió ordinària una vegada cada dos mesos, concretament l’últim dijous dels 
mesos de gener, març, maig, setembre i novembre, i el penúltim dijous del mes de juliol, a la sala de 
plens habilitada de l’Ajuntament, a les set de la tarda. En el supòsit que algun d’aquests dijous fos festiu, 
la sessió es traslladaria al següent dijous. 

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va votar-hi en contra i va comentar que li semblava una 
anomalia aquesta periodicitat dels Plens tenint en compte el nombre d’habitants de Lliçà d’Amunt. Polo 
va dir que creia millor una periodicitat mensual perquè l’oposició pogués desenvolupar millor la seva 
funció de fiscalització del govern.  

Contràriament, el portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va comentar que no tenia sentit un Ple 
mensual en un poble petit com el nostre, però si que faria una Junta de Portaveus cada mes.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 

JUNTS: A FAVOR 

PP: A FAVOR 

VOX: A FAVOR 

3.- Aprovació de la delegació d’atribucions del Ple.   
 
El Ple va aprovar delegar en la Junta de Govern Local les següents atribucions: 

- L’establiment i modificació de preus públics. 
- L’aprovació dels Plans Específics Municipals. 

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va argumentar l’abstenció del seu grup 
dient que entenia que es feia per un tema d’agilitat, però que li resultava estrany treure 
competències del Ple.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 



 
 

 

 

EN COMÚ PODEM: ABSTENCIÓ 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABSTENCIÓ 

VOX: A FAVOR 

4.- Aprovació de la constitució de les Comissions informatives.   
 
El Ple va aprovar crear tres comissions informatives permanents, la denominació, la composició i el règim 
de sessions de les quals serà de la següent manera: 
 

1. Comissió Informativa d’Hisenda, integrada per un representant de cada grup polític municipal, 
amb competència a les matèries a què es refereixen les àrees d’establiment d’impostos i tributs, 
pressupostos i, en general, ingressos i despeses municipals; celebrarà sessió ordinària una 
vegada cada dos mesos, el penúltim dijous de mes, a excepció del mes de juliol que serà 
l’antepenúltim dijous. 

2. Comissió Informativa d’Urbanisme, integrada per un representant de cada grup polític 
municipal, amb competència a les matèries a què es refereixen les àrees de planejament 
urbanístic i relatives a la concessió de llicències d’obres; celebrarà sessió ordinària una vegada 
cada dos mesos, el penúltim dijous de mes, a excepció del mes de juliol que serà l’antepenúltim 
dijous. 

3. Comissió Informativa de Temes Sectorials, integrada per un representant de cada grup polític 
municipal, amb competència a les matèries a què es refereixen les àrees de barris, participació 
ciutadana, esports, governació, cultura, joventut, educació, acció social, medi ambient, sanitat, i 
promoció econòmica; celebrarà sessió ordinària una vegada cada dos mesos, el penúltim dijous 
del mes, a excepció del mes de juliol que serà l’antepenúltim dijous. 

 
Les anteriors convocatòries es traslladaran al dia anterior hàbil, si el prefixat fos festiu. 
 
L’Alcalde és el President de les comissions informatives, tot i que pot delegar la seva presència efectiva 
en qualsevol membre de la corporació. 
 
S’estableix el sistema de vot ponderat. 
 
Cada grup polític municipal designarà el seu representant a les diferents comissions. 

La portaveu d’ERC, Susagna Mesas, també va insistir a fer Juntes de Portaveus sovint, com a acte de 
col·laboració, per parlar del que passi mensualment i evitar que l’oposició s’assabenti de coses pel carrer 
o “a tiro passat”.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va dir que es podria convocar la Junta de Portaveus només 
quan calgués i, entre tots, aportar els temes a parlar.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va comentar que estava d’acord en les 
Comissions, però, igual que en la periodicitat del Ple, reclamava una periodicitat 
mensual.  



 
 

 

 

Per la seva banda, el portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va tornar a insistir en què la Junta de 
Portaveus podria servir per posar al dia conjuntament a tots els  

regidors i així cada partit no hauria de preguntar al personal tècnic o demanar informació a través d’una 
instància.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: ABSTENCIÓ 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABSTENCIÓ 

VOX: A FAVOR 

5.- Aprovació de la constitució de la Comissió Especial de Comptes.   
 
El Ple va aprovar que la Comissió Especial de Comptes estigui integrada per un regidor de cada grup 
polític, que actuarà amb la utilització del sistema de vot ponderat.  
 
Cada grup polític municipal ha designat el seu representant a la Comissió Especial de Comptes. 
 
UNANIMITAT 
 
6.- Aprovació de la determinació de retribucions i indemnitzacions.   
 
El Ple va aprovar destinar a la retribució dels càrrecs electes locals, durant l’any 2023, la quantitat 
màxima de 317.683’30 euros. 
 
També va aprovar establir per al càrrec d’Alcalde, amb dedicació exclusiva, una retribució anual bruta 
de 58.079’56 euros, distribuïts en 14 pagues, amb dret a ser donat d’alta al Règim General de la 
Seguretat Social i amb assumpció també del pagament de les quotes empresarials corresponents.  
 
A més, va aprovar establir que els següents regidors amb delegació de funcions tindran una dedicació 
parcial i, per tant, seran donats d’alta a la Seguretat Social amb les dedicacions i retribucions que tot 
seguit es relacionen: 
 

- Mariona Pedrerol; 15 hores setmanals; 16.500 euros bruts a l’any. 
- Fran Sánchez: 24 hores setmanals; 26.400 euros bruts a l’any. 
- Lourdes Estéfano: 20 hores setmanals; 22.000 euros bruts a l’any. 
- David Morales: 35 hores setmanals; 38.500 euros bruts a l’any. 
- Lourdes Martín: 15 hores setmanals; 16.500 euros bruts a l’any. 
- Feli Romero: 15 hores setmanals; 16.500 euros bruts a l’any. 
- Marc Palet: 20 hores setmanals; 22.000 euros bruts a l’any. 

 
 



 
 

 

 
Aquestes retribucions s’actualitzaran anualment amb l’increment que la Llei de Pressupostos Generals 
de l’Estat estableixi pel personal de l’administració. 
 
El Ple també va aprovar que els portaveus de grups municipals que no tenen dedicació exclusiva ni 
parcial per l’assistència als Plens percebran 480 euros per sessió i 160 euros per assistència als altres 
òrgans col·legiats. La resta de membres que no tenen  
 
 
dedicació exclusiva ni parcial percebran per l’assistència a les reunions dels òrgans col·legiats, Ple, 
Junta de Govern Local i Comissions Informatives, la quantitat de 160 euros per sessió.  
 
A més, qualsevol membre de la Corporació que circumstancialment hagi d’efectuar alguna gestió fora 
del terme municipal, tindrà dret a rebre una indemnització per cobrir les despeses que efectivament es 
justifiquin. 
 
També es va aprovar establir per als grups polítics municipals, les següents assignacions: 

- Per cada grup: 600 euros cada mes. 
- Per cada regidor: 160 euros cada mes. 

 
El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va dir que les retribucions i indemnitzacions anaven en la 
línia de la darrera legislatura, però va fer constar que, per primer vegada, s’havia reconegut el treball de 
l’oposició.  
 

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: A FAVOR 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABSTENCIÓ 

VOX: A FAVOR 

 

7.- Nomenament de representants a altres organismes.   
 
El Ple va aprovar nomenar els següents representants de l’Ajuntament: 
 

- Mancomunitat de la Vall del Tenes: Ignasi Simon, Mariona Pedrerol i Susagna 
Mesas. 

- Consell Escolar Municipal: Ignasi Simón i Fran Sánchez. 
- Consell Escolar de l’Escola Els Picots: Fran Sánchez. 
- Consell Escolar de l’Institut-Escola Martí i Pol: Fran Sánchez. 
- Consell Escolar de l’Institut de Lliçà: Fran Sánchez. 
- Consell Escolar de l’Escola Rosa Oriol: Fran Sánchez. 
-  



 
 

 

-  
- Consell de participació de l’Escola Bressol Municipal Nova Espurna: Fran Sánchez. 
- Consell de participació de l’Escola Bressol Municipal de Palaudàries: Fran  Sánchez. 
- Agrupació de Defensa Forestal L’Alzina: Mariona Pedrerol. 
- Consorci per a la Defensa de la Conca del Riu Besòs: Mariona Pedrerol. 
- Fons Català de Cooperació al Desenvolupament: Lourdes Martín. 
- Ens d’Abastament d’Aigua Ter-Llobregat: Lourdes Estéfano. 
- Associació Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat: Lourdes Martín. 
- Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Oriental: Fran Sánchez. 
- Associació de Municipis per la Mobilitat i el Transport Urbà: Mariona Pedrerol i suplent Ignasi Simón. 
- Eix C-17: Ignasi Simón. 
- Consorci Localret: Ignasi Simón. 
- Xarxa Local de Consum: Marc Palet 
- Consell Plenari de la Formació Professional i l’Ocupació del Vallès Oriental: Marc Palet i suplent Fran 

Sánchez. 

La portaveu d’ERC, Susagna Mesas, va agrair que s’hagués comptat amb representants del Ple i no només 
del govern.  

El portaveu d’En Comú Podem, Antonio Polo, va justificar el seu vot en contra dient que no era per cap 
nomenament en concret, que trobava lògics, sinó perquè els hagués agradat que s’hagués obert a altres 
grups i, concretament, al seu, com a tercera força política.  

Per la seva banda, el portaveu de Vox, Francisco Javier Millán, va dir no estar d’acord en algunes coses i va 
titllar la Mancomunitat de la Vall del Tenes de “xiringuito a eliminar”.  

PSC: A FAVOR 

ERC: A FAVOR 

EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 

JUNTS: A FAVOR 

PP: ABSTENCIÓ 

VOX: ABSTENCIÓ 

Abans de finalitzar el Ple, el portaveu d’En Comú Podem va recordar que aquell dia se celebrava el Dia 
Internacional de l’Orgull LGTBI, una data que segons ell avui dia té més sentit que mai per l’augment de 
les denúncies d’odi a aquest col·lectiu. Polo també va fer referència a les eleccions sindicals fetes a 
l’Ajuntament i va felicitar els treballadors per la seva alta participació i la seva responsabilitat, als 
representants escollits i a les organitzacions sindicals.  

L’Alcalde, Ignasi Simón, va afegir que s’havia adaptat l’horari de les eleccions sindicals perquè tot el 
personal pogués anar a votar i, en relació a la jornada LGTBI, va lamentar la “ridícula 
assistència” als actes organitzats, on hi havia entitats implicades, i va dir que cal un 
esforç de tots per sensibilitzar la població.     


